
 
 

28. juni 2019 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Ift. de markedmæssige forhold samt priserne i dag, hvad er ALCOA’s status ift. 

Grønland? 

2. Er der andre end ALCOA der laver tilsvarende ting? 

a. Hvem? 

3. Såfremt der skulle etableres et vandkraftværk i Tasersiaq, til hvilke formål kunne det 

bruges til ud over aluminiums smelteværket? 

4. Er der kommet en evaluering efter processen med ALCOA? 

 (Medlem af Inatsisartut Siverth K. Heilmann, Atassut) 

Begrundelse: 

Der er nu gået mange år efter forsøget med ALCOA. Desværre blev ubeslutsomhedens resultat at 

projektet blev tabt på gulvet. Selv om projektet ville gavne Grønland gevaldigt, blev det ikke til 

noget som selve byggeriet, nye arbejdspladser, skatteindtægter eller royalties som kunne have 

gavnet os. Og ikke mindst potentialet med vandkraftværket i Tasersiaq, som også kunne have været 

benyttet til andre formål. 

Jeg vil gerne vide hvad status er med markedet samt priserne i dag, samt om der er andre udbydere 

og hvem disse er. Der henvises til tidligere §37 svar 2016/025. 

Da man dengang har brugt enorme ressourcer på projektet, vil jeg gerne vide om man der er 

kommet en evaluering for forløbet. Så man kan lære noget af de erfaringer og de fejl man har 

begået, som man kunne benytte sig af til de store projekter i fremtiden. 

Jeg ønsker at få svar inden 10 arbejdsdage. 

 


